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BRMG.KS-IX.0012.9.2016 
 

PROTOKÓŁ Nr 24-9/2016 
 

Z posiedzenia Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 
dniu 26 października 2016 roku, a rozpoczęło o godz.16:30 w sali nr 
003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 

Na stan 5 (pięciu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 5 (pięć) 
osób, czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po otwarciu 24 posiedzenia Komisji, stwierdził quorum, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został, w terminie regulaminowym, wysłany do 
radnych drogą elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 
nr 878 – w zakresie działania Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk nr 879 – w 
zakresie działania Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

3. Mistrzostwa Polski w żeglarskich klasach olimpijskich – podsumowanie wydarzenia 
organizowanego w Gdańsku. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska – Biuro Prezydenta ds. Sportu 
 

4. Przygotowanie propozycji wsparcia dla seniorów (klubów seniora, DPS-ów) w 
oparciu o współpracę z AWFiS. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska: Wydział Rozwoju Społecznego 

 

5. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie porządku posiedzenia. 
 

Komisja porządek posiedzenia przyjęła jednogłośnie – 4 głosami „za”. 

 
PUNKT  - 1 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 878 – w zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
27 października 2016 r. – BRMG-S.0006.326.2016) 
 
Pani Agnieszka Rawa – przedstawicielka Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, 
w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały w zakresie działania 
Komisji. 
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Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 878 – 
w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Agnieszkę Rawę – przedstawiciela Wydziału Budżetu 
Miasta i Podatków, przedstawiciela wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, 2 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 878 – w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 24-9/41-11/2016). 
 

PUNKT  - 2 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok  – druk nr 879 - w 
zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
27 października 2016 r. – BRMG-S.0006.327.2016) 
 
Pani Agnieszka Rawa – przedstawicielka Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, 
w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały w zakresie działania 
Komisji. 
 
Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 879 – 
w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Agnieszkę Rawę – przedstawiciela Wydziału Budżetu 
Miasta i Podatków, przedstawiciela wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, 2 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 879 – w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 24-9/42-12/2016). 
 

PUNKT  - 3 
 

Mistrzostwa Polski w żeglarskich klasach olimpijskich – podsumowanie 
wydarzenia organizowanego w Gdańsku. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Panie przewodniczący, organizatorem był Polski Związek Żeglarski, ale Miejski 
Ośrodek Sportu i Rekreacji mocno wspierał organizatorów. Myślę, że najlepiej o 
tym opowie v-ce dyrektor MOSiR-u pan Kamil Koniuszewski. 
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Pan Kamil Koniuszewski – Z-ca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Dzień dobry państwu. Pozwolę sobie przeczytać krótkie podsumowanie Mistrzostw 
Polski tych seniorskich, które odbyły się w dniach 22-25 września. W niedzielę w 
Górkach Zachodnich rozdano medale w Mistrzostwach Polski w klasach olimpijskich. 
Udział wzięło 195 zawodników z ok. 40 klubów oraz 9 krajów w tym Stany 
Zjednoczone, Izrael, Norwegia, Szwecja, Wielka Brytania, Litwa, Białoruś oraz 
Rosja. Mistrzowskie tytuły obronili Zofia Noceti-Klepacka z Warszawy, Kacper 
Ziemiński z Pogoni Szczecin, Agnieszka Skrzypulec z Pogoni, Irmina Mrózek-
Gliszczyńska z Chojnic, Maciej Sapiejka, Adam Krefft z Pogoni Szczecin i oczywiście 
Łukasz Przybytek i Paweł Kołodziński z AZS AWFiS Gdańsk. Z polskich żeglarzy, 
którzy rywalizowali w igrzyskach olimpijskich w Rio de Janeiro w Gdańsku zabrakło 
jedynie Piotra Myszki, któremu dzień wcześniej urodził się trzeci potomek. 
Zawodnicza z Warszawy wyprzedziła Maję Dziarnowską i Agnieszkę Bilską, której 
był to pierwszy medal w seniorach. Nie było mocnych na Agnieszkę Skrzypulec, 
która razem z Irminą Mrózek – Gliszczyńską z Chojnic stanęła na najwyższym 
stopniu podium w klasie 470. Ubiegłoroczne niepowodzenie powetował sobie Piotr 
Kula, który odzyskał tytuł mistrza Polski w klasie Finn. Skutecznym finiszem popisał 
się Łukasz Lesiński z YK Stal Gdynia, który w wyścigu finałowym zepchnął z 
najniższego stopnia podium Sebastiana Kalafarskiego z Wiking Toruń. W klasie Laser 
Radial najlepsza okazała się Tatiana Drozdowska, ale Bialorusinka, która na 
igrzyskach w Rio de Janeiro zajęła 19 miejsce nie liczyła się w klasyfikacji 
Mistrzostw Polski. Dzięki temu ten tytuł przypadł Agacie Barwińskiej z MOS SSW 
Iława. Z kolei w klasie Laser Standard po raz czwarty z rzędu wygrał Kacper 
Ziemiński. Konkurencji w klasie 49-er nie mieli nasi Gdańszczanie czyli Łukasz 
Przybytek i Paweł Kołodziński. Przez te trzy dni pogoda była na tyle zróżnicowana, 
że Tomek Chamera wiceprezes Polskiego Związku Żeglarskiego ds. sportu 
pozytywnie podsumował całą tą organizację. Polski Związek Żeglarski, który był 
organizatorem też zdobył wielu partnerów zwłaszcza współpracował z 
Ministerstwem Sportu, które objęło patronatem tą imprezę i myślę, że impreza 
naprawdę udana. Miasto wspierało ją, my MOSiR w zakresie głównie sprzętowym. 
To tyle jeżeli chodzi o krótkie podsumowanie Mistrzostw.         
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Dziękuję. Czy członkowie Komisji mają pytania? Czy ktoś z państwa chciałby coś 
dodać? Dziękuję bardzo. Przyjmujemy do wiadomości. Przechodzimy do kolejnego 
pkt.  
 

PUNKT  - 4 
 

Przygotowanie propozycji wsparcia dla seniorów (klubów seniora, DPS-ów) w 
oparciu o współpracę z AWFiS. 
 

Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Temat jest dla nas dosyć enigmatyczny, bo ktoś z członków Komisji zgłaszał ten 
temat, jako temat do rozpatrzenia. My ze swojej strony jesteśmy dzisiaj 
przygotowani, żeby powiedzieć o tym, na których obszarach, w którym miejscu 
pracujemy z AWFiS-em w obszarze seniorów. Koleżanka Pełnomocnik Prezydenta 
ds. Seniorów i koleżanka z Ośrodka Promocji Zdrowia mogą powiedzieć gdzie my 
mamy pkt styku z AWFiS-em i ewentualnie państwo radni żebyście wyrazili, w 



4 
 

którym miejscu widzicie chęć, żebyśmy my tą współpracę poszerzali. Tak 
chciałbym zaproponować, bo nie wiem co państwo mieliście na myśli formułując 
ten punkt.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Temat zaproponował pan radny Mariusz Andrzejczak, którego nie ma.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Generalnie chodzi o to co żeśmy zauważyli, czyli różnego rodzaju granty, czy jakieś 
wsparcie w ogóle. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Powiemy państwu co robi Ośrodek Promocji Zdrowia z seniorami i AWF-iS-em i co 
robi pani Pełnomocnik i jeszcze jest MOSiR, bo MOSiR także robi aktywności 
fizyczne dla seniorów skierowane, więc tak naprawdę każdy z nas może powiedzieć 
co robimy, a jak będzie jakaś potrzeba poszerzenia tematu to będziemy się 
pochylać. 
 
Pani Gabriela Dudziak – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. Seniorów  
My jako Wydział Rozwoju Społecznego i ja jako Pełnomocnik ds. Seniorów jesteśmy 
otwarci na każdą formułę współpracy. Niemniej jednak pierwszy taki oficjalny głos 
wpłynął do nas mailowo dokładnie na skrzynkę seniorzy@gdansk.gda.pl czyli taką 
dodatkową skrzyneczkę, którą mamy do kontaktu, z informacją o tym, że jest 
uruchamiany Uniwersytet Trzeciego Wieku Akademii Wychowania Fizycznego i 
Sportu w Gdańsku. Taki kontakt ze mną jako pełnomocnikiem nie był nawiązany 
wcześniej. Jest to prośba wyłącznie o pomoc w rozpropagowaniu tego, więc z 
naszej strony oczywiście przysłaliśmy to i seniorom, którzy są w naszej bazie i 
organizacjom pozarządowym przez nasz Referat Współpracy oraz zostało to 
zamieszczone na dedykowanej zakładce na stronie Miasta Gdańska seniorom. Jest 
taka zakładka seniorzy i tam jest to w formie jedynki, czyli jakby tutaj ta prośba ze 
strony Akademii Wychowania Fizycznego i Sportu została przez nas w tym 
przypadku spełniona. Oczywiście ten mail nie zawiera ani szczegółów, które 
miałyby być sednem tej współpracy. To jest tylko jedno zdanie, w którym państwo 
wyrażają chęć do nawiązania takiej współpracy. Oczywiście my jesteśmy otwarci. 
Czekamy na ta jaką formę współpracy z tej strony Fundacja Uniwersytet Trzeciego 
Wieku, bo tak to jest określone, ma na myśli. Więc tutaj myślę, że do takich 
dalszych kontaktów dojdzie i nie wykluczamy dalszych wspólnych przedsięwzięć. 
Natomiast jeśli chodzi o propozycje to w tych projektach, programach i 
zgłaszanych do konkursu, który się co roku rozstrzyga w ramach Wydziału Rozwoju 
Społecznego czyli na działania na rzecz osób w wieku emerytalnym są rozpatrywane 
różne propozycje, czyli o różnym charakterze, w tym również zajęć rekreacyjnych, 
sportowych czy nawet o charakterze rehabilitacyjnym. Natomiast jeśli chodzi o 
ofertę tutaj ukłon oczywiście w stronę MOSiR-u, bo państwo mają także 
dedykowane zajęcia osobom starszym. Są to zajęcia bezpłatne, w tym nauka 
chociażby chodzenia z kijkami czyli Nordic Walking, jest zumba, są zajęcia 
gimnastyczne. Oczywiście to jest kwestia też taka, że staramy się szczególnie w 
miesiącu październiku informować seniorów o organizowanej propozycji 
zaznaczając, że nie jest to propozycja dedykowana tylko w jednym miesiącu tylko 
działająca jakby cały czas. Natomiast ponieważ jestem także członkiem Gdańskiej 
Rady ds. Seniorów, która jest takim organem konsultacyjno – doradczym dla pana 
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Prezydenta, w tym roku mamy już nowy skład tej Rady i są tam również osoby, 
które mają na myśli większe działania miasta związane z taką aktywnością fizyczną 
seniorów i profilaktyką poprzez tą aktywność. Członkiem tej Rady jest pan dr 
Michał Kubiak z Uniwersytetu Gdańskiego, który promuje kinezygerontoterapię, 
więc pod tym względem też panu Prezydentowi została zaprezentowana taka 
właściwie propozycja treningu zdrowotnego, czyli pokazywania, uświadamiania 
seniorom i uczenia ich, że nawet dla seniorów wyłącznie siedzących jakaś forma 
ruchu jest formą i terapii i rekonwalescencji i rehabilitacji po prostu ruchu, także z 
naszej strony na pewno będą też kolejne ruchy w tym kierunku. Chciałam słowem 
wstępu powiedzieć, że jako wydział też współpracujemy właśnie z Ośrodkiem 
Promocji Zdrowia i państwo będą realizować, a właściwie realizują taki projekt, 
który się nazywa Trzeci Wiek w Zdrowiu.   
 
dr Agnieszka Wojtecka – koordynator programu „Trzeci Wiek w Zdrowiu” w 
Ośrodku Promocji Zdrowia     
Realizujemy w tej chwili pilotaż projektu, który ma na celu aktywne i zdrowe 
starzenie się. On jest właśnie skierowany do seniorów. Grupą docelową są seniorzy, 
ale nie ci, którzy już są aktywni i zawsze byli, ale ci, którzy mają jakieś problemy i 
kierowani są przez lekarza pierwszego kontaktu, przez lekarza POZ, który 
stwierdza, że tej osobie potrzebne jest zarówno ruch, jak i też edukacja. Program 
zawiera dwa moduły. To jest właśnie moduł edukacyjny i moduł treningowy, z tym, 
że trening jest dopasowany do możliwości seniorów według zaleceń Światowej 
Organizacji Zdrowia. Zajęcia się w tej chwili odbywają dla dwóch grup właśnie w 
MOSiR-ze przy ul. Traugutta, za co bardzo dziękujemy za udostępnienie nam 
pomieszczeń. Edukacja jest z zakresu: starzenia się. Co to znaczy w ogóle starzenie 
się. Odżywianie się w tym wieku. Toksykologia, nadużywanie suplementów diety, 
różnych używek, uzależnienia. W tym wieku też jak najbardziej są 
rozpowszechnione. Zajęcia są też z psychologii, edukacja w zakresie depresji, 
zmian dementywnych. Oprócz tego aktywność fizyczna co oznacza w tym wieku i 
jak prawidłowo powinna wyglądać. Przez 8 tygodni są wykłady, gdzie ci seniorzy 
słuchają, mają prezentacje multimedialne, wykładowcy są m. in. z Gdańskiego 
Uniwersytetu Medycznego, a drugi moduł to jest właśnie ten moduł treningowy, 
gdzie my zaprosiliśmy interesariuszy sektora wellness po to, żeby przyszli i pokazali 
w jaki sposób seniorzy mogą utrzymać swoje zdrowie, nawet i poprawić za pomocą 
pewnych ćwiczeń, a także po zakończonym projekcie gdzie w Gdańsku mogą 
znaleźć ofertę i tutaj też współpracujemy z Akademią Wychowania Fizycznego i 
Sportu. Oni dla nas organizują, prowadzą właśnie dla tych seniorów zarówno jeden 
z wykładów jak i niektóre zajęcia fizyczne, więc weszliśmy w kooperację z nimi. 
Dodaną wartością dla tego programu jest to, że seniorzy przychodzą na pierwszą 
wizytę, która jest indywidualną wizytą i mają spotkanie z czterema specjalistami. I 
to jest pielęgniarka, specjalista aktywności fizycznej, dietetyk i psycholog i po raz 
pierwszy tam się dowiadują o pewnych rzeczach w ogóle, właśnie o odżywianiu, o 
tym jakie ćwiczenia mogą robić, czy o tym, że zaczyna się u nich pewien proces, 
czy np. wykryliśmy depresję, o czym pewnie zdawali sobie sprawę, ale nie 
wiedzieli co z tym zrobić. Osiem tygodni edukacji i treningów kończy się również 
wizytą z tymi czterema specjalistami. Ponieważ ci seniorzy są skierowani przez 
lekarza pierwszego kontaktu, to senior wraca do lekarza z kartą informacyjną od 
nas w jakim zakresie został wyedukowany, jaki jest jego status w tej chwili jeśli 
chodzi o aktywność fizyczną i co się poprawiło, ale też odżywianie, właśnie choroby 
układu krążenia, zmiany dementywne. To generalnie zbieramy wywiad na 
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początku, potem wprowadzamy seniora przez 8 tygodni w edukację i trening. Jest 
to zbierane na końcu i z tym przychodzi do lekarza i lekarz, który nie ma czasu na 
edukację, nie ma czasu dla seniora, dla nikogo generalnie, dla seniora też, dostaje 
takiego seniora po tym programie wyedukowanego, który jest przygotowany też do 
rozmowy z lekarzem, bo też w module edukacyjnym są relacje pacjent – lekarz, 
relacje społeczne i to jest w tej chwili pilotaż, który kończymy w grudniu i 
zamierzamy uruchomić taki program już na pełną skalę w 2017 roku i to jest 
właśnie we współpracy z Akademią Wychowania Fizycznego i Sportu.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Fajnie, że nic nie słyszałem. Dzień dobry państwu, przepraszam. Chciałbym panie 
przewodniczący przeprosić za spóźnienie, bo mam równolegle Komisję Rewizyjną. 
Do protokołu chciałbym też taką informację, że w związku z tym, że odbywają się 
równolegle dwie komisje, ja nie jestem w stanie wykonywać obowiązków 
równolegle i też mam taką prośbę, albo o przerwę w Komisji, żebym ja też mógł 
ten temat…     
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Przepraszam. Wpadasz jak huragan, bardzo dobrze, że jesteś, ale kolejny pkt 
mamy wolne wnioski. Pani omawia twój temat, który zaproponowałeś. Chciałbym 
to dokończyć.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Ja to wiem, tylko panie przewodniczący, do protokołu, ponieważ ja prosiłem pana 
o to, żeby dostosować czas posiedzeń komisji tak, aby umożliwić mi wykonywanie 
też swoich funkcji w Komisji. My mamy w tej chwili tak, że nie mieliśmy quorum i 
dopiero teraz się zdarzyło, więc ja nie mogłem wyjść wcześniej z komisji, a 
ponieważ jest rzeczywiście temat, który jest bardzo ważny dla mnie to bym po 
pierwsze chciał go wysłuchać, a po drugie chciałbym, żebyśmy na przyszłość jednak 
mieli tak dostosowaną pracę komisji, bo niestety to jest uniemożliwienie mi 
wykonywania funkcji radnego.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Uważam, że to pan radny powinien się dostosować, ponieważ jako nowy radny 
wiedział pan, na którą odbywają się komisje, więc powinien pan pójść do takiej 
komisji, które by się odbywały tak, żeby nie kolidowały, więc wątpię, żebyśmy my 
musieli coś zmieniać. 
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Może to w wolnych wnioskach?    
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Proszę to w wolnych wnioskach zgłosić. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Jaki mamy teraz temat? To jest ten temat, który ja zgłaszałem?      
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Tak jest. Proszę panią chciałbym się zapytać czy jest jakaś reguła, co to znaczy 
senior? To zależy od wieku?   
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dr Agnieszka Wojtecka – koordynator programu „Trzeci Wiek w Zdrowiu” w 
Ośrodku Promocji Zdrowia     
Od wieku.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Jaki to jest wiek, kiedy się zaczyna wiek seniorski?  
 

Pani Gabriela Dudziak – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. Seniorów  
Oczywiście to jest granica umowna, natomiast my tutaj w naszych działaniach 
również w badaniach, które przeprowadziliśmy dotyczących jakości życia w 2012 
roku przejęliśmy ten średni wiek emerytalny czyli 65+. Natomiast zawsze trzeba 
zaznaczyć, że to jest grupa, która jest bardzo zróżnicowana jeśli chodzi o 
chociażby sprawność fizyczną, w związku z tym nie możemy mówić o jednorodnej 
grupie osób starszych. Mówimy tylko o tym umownym czasie, czyli 65+. Oczywiście 
proszę państwa we wszystkich programach, które się tworzą, i które występują też 
w całej Unii bardzo często pojawiają się programy 50+, ale one dotyczą działań 
profilaktycznych. Czyli nie możemy mówić o seniorach 50+. Mówimy o działaniach 
profilaktycznych skierowanych do dorosłych, dojrzałych osób, natomiast tak samo 
jak badania PolSenior czyli Ogólnopolskie Badania Osób Starszych była przyjęta 
granica 65 i my staraliśmy się ze względu oczywiście też na sugestie czy Wydziału 
Nauk Społecznych czy Socjologów, żeby trzymać się po prostu akurat tego pułapu 
wiekowego, aby wszelkiego rodzaju możliwości zestawień i porównań były możliwe.   
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
W definicji dolna granica to 65, a górna jest?     
 

Pani Gabriela Dudziak – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. Seniorów  
Nie. Górną mamy taka jaką mamy populację. W Gdańsku mamy ponad 60 osób 
100+. Najstarsza osoba ma 106 lat. Sprawność wyznacza też pewną granicę. Muszę 
powiedzieć, że akurat Związki Kombatanckie charakteryzują się bardzo 
zaawansowanym wiekiem. Związek Inwalidów Wojennych średnia wieku 86 lat. 
Związki zrzeszające np. żołnierzy AK na takich spotkaniach kół to jest średnia 90 
lat, 94, aktywnych, sprawnych i intelektualnie i w miarę fizycznie osób.  
 

Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Związku nauczycielskie, które są emerytowane ta granica wieku jest dużo niższa, 
bo dużo wcześniej przechodzą na emeryturę. Przy czym my w działaniach 
pozyskując środki europejskie to tam jest 65 wyznaczona dolna granica.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Wspomniały panie, że są teoretyczne wykłady, potem praktyczne zajęcia, treningi. 
Jest jedna rzecz i ja chyba też do tej grupy należę, bo jestem koło 80-tki, wszystko 
wiem co powinienem robić, ale jest coś takiego, że mi się nie chce, a wiem, że 
muszę, powinienem.  
 

Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
To jest niezależne od wieku. 
 

dr Agnieszka Wojtecka – koordynator programu „Trzeci Wiek w Zdrowiu” w 
Ośrodku Promocji Zdrowia     
Mówiłam o tych spotkaniach motywacyjnych, one są indywidualne. Na początku i na 
końcu też z psychologiem. 
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Pani Gabriela Dudziak – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. Seniorów  
Jeśli mogę dopowiedzieć, bo myślę, że też by pani o tym powiedziała, celem tego 
projektu pilotażowego jest też zmiana nawyków, ale co ma być wartością 
absolutnie bardzo istotną, to to, że po zakończeniu tego cyklu 8 tygodni taka 
osoba, która przechodzi przez ten projekt dostaje cały wachlarz możliwości, z 
których może skorzystać i tych miejsc, z których może czerpać różną formę 
aktywności. Dla nas najważniejsze jest to, żeby był ten udział w zajęciach 
praktycznych. Tak to nazwę. Specjalnie nie mówię, że będą to zajęcia związane z 
rekreacją, sportem, itd., bo chodzi o każdą formę aktywności. W 
kinezogerontoterapii jest to myślenie, że nawet rozpostarcie rąk, albo samodzielne 
sięganie po filiżankę herbaty jest formą rehabilitacji. Tu chodzi o to, żeby sobie 
uświadomić, że każda forma ruchu poprawia sprawność i sprawność fizyczna 
bezpośrednio wpływa na sprawność intelektualną.   
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Przewodniczący to wszystko wie, tylko, że nie ma tego czynnika motywującego.  
 
Pani Gabriela Dudziak – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. Seniorów  
Dlatego tutaj jest ten nacisk na udział osobisty w tych zajęciach fizycznych.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Czy są pytania?  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Myśmy rozmawiali chyba z panem dyrektorem i może poruszali państwo ten temat, 
oczywiście będę prosił, jeżeli to będzie możliwe o przesłanie takiej krótkiej 
informacji ma maila, panie dyrektorze, o takich ogólnych działaniach. Natomiast 
były rozmowy na temat wykorzystania też częściowo nowej infrastruktury  
AWF-u m. in. hali Blanika, itd. Może też tam się coś dzieje? Tam były opóźnienia w 
budowie tej hali. Czy AWF nadal z państwem też tą formę rozwoju takiej 
aktywności wyjścia do mieszkańców nadal podtrzymuje?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Od momentu, kiedy myśmy rozmawiali to się nie zmieniło nic jakby z tamtej 
strony. Współpracujemy przy tym programie z AWFiS-em i współpracujemy przy 
Uniwersytecie Trzeciego Wieku.  
 
Pani Gabriela Dudziak – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. Seniorów  
Tak, ale na razie oczekiwanie było tylko takie, żeby pomóc w promocji tego.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
I współpracujemy z AWFiS-em przy nie z kolei seniorach, ale przy projekcie 
Animatorów Sportu w dzielnicach, gdzie nie ma boisk. To są te trzy punkty styku w 
tym temacie. Teraz czwarty temat to przejmujemy od AWFiS-u przystań wioślarską 
na Przeróbce, przejęliśmy już. W tej chwili ona jest przyłączona do Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących nr 6 i tam będzie Centrum Młodzieżowych Sportów Wodnych. 
Pięć szkół jest do tego dobranych i z AWFiS-em robimy trasy wodne. One wszystkie 
tam się zjeżdżają, tam ćwiczą, tam trenują i to nie jest już AWFiS-u, a nasze od 
tego w zasadzie miesiąca, a w przypadku Hali Blanika nie ma jeszcze żadnej 
współpracy.  
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Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
A czy w ogóle może pan powiedzieć czy już jest zakończona inwestycja, ta hala?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Nie mogę odpowiedzieć, nie wiem.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Tam trwa budowa. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Tam wykonawca zbankrutował, więc tam zasadniczo opóźniły się procesy 
inwestycyjne. W tej chwili kończą pracę podwykonawcy. Akurat temat się trochę 
posuwa, ale jeszcze trochę na pewno tam miesięcy przed AWFiS-em na oddanie tej 
hali.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Bardzo dziękuję za przedstawienie możliwości, które są. Kiedyś z panem 
Wilczewskim, który był dyrektorem MOPS-u nawiązaliśmy kontakt. Mówię z racji 
tego, że byłem kiedyś przewodniczącym Zarządu Rady Osiedla i powstał klub 
seniora, który istnieje do dzisiaj na Strzyży. Jest ok. 40 osób. Wszystko udało nam 
się zrobić. Seniorzy mają swoje pomieszczenia. Spotykają się. Jest tylko jeden 
problem w tym wszystkim, bo to prowadzi pani Bożena, która mi wczoraj 
zakomunikowała, że rezygnuje ze względów zdrowotnych. Teraz z tych 40 osób nikt 
nie chce się podjąć prowadzenia tego, a pani Bożena była tą iskrą, dzięki której 
wszystko co dobre to się działo, to od niej to wychodziło. Czy ktoś chce coś jeszcze 
dodać do tego tematu?  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Ja bym tylko prosił o taką informację ogólną, bo nie ukrywam, że prosiłem o to, bo 
mam wyjątkowo aktywnych zawsze sąsiadów, gdzieś tam uczestniczących, 
starszych sąsiadów, o takich inicjatywach. Ale ostatnio też mnie pytano na Osowej, 
bo na Osowej chcą też stworzyć taką grupę, która gdzieś by tam sobie zjeżdżała 
itd. Chcą pomyśleć nawet o skorzystaniu nawet, ewentualnie jakiś projekt napisać, 
żeby zapewnić sobie jakiś transport, itd., bo jest to też dzielnica starzejąca się, a 
jest mniej takich możliwości zagospodarowania seniorów. Oni muszą gdzieś tych 
funkcji szukać trochę niżej, czy w Oliwie, czy w innych dzielnicach. Także nawet 
do rozpropagowania jakby.      
 
Pani Gabriela Dudziak – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. Seniorów  
Jest Akademia Dojrzałości Fundacji Wiem i Umiem. Jeżeli jest potrzebna jakaś 
informacja to bardzo chętnie, dlatego, że oni mają stałe spotkania. Mogę dodać 
jeszcze jedno zdanie o tym treningu zdrowotnym, o którym wspominałam. Ten 
pomysł został przedstawiony Prezydentowi Miasta Gdańska, pomysł jest taki, żeby 
takie zajęcia, oczywiście to jest jeszcze kwestia finansowania, ale były 
poprowadzone najpierw w Domach Pomocy i Dziennych Domach Pomocy, a potem 
żeby była już formuła, którą proponujemy Klubom Seniora, czyli tym grupom, które 
już są zorganizowane.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Dziękuję bardzo. Kończymy ten pkt.  
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PUNKT  - 5 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.   
 

Korespondencja została przesłana mailowo członkom Komisji. 
 
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Mam tylko prośbę taką, bo ja nie mam możliwości takiej, żeby być w dwóch 
miejscach równocześnie, żebyśmy tą Komisję chociaż godzinę szybciej zwoływali 
niż Komisja Rewizyjna.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
To jest trochę bez szans. Nie, że jest zła wola, bo rozumiem ten problem, w 
zeszłej kadencji też tak czasem miałem, ale ja o 15 z pracy się nie wyrwę, żeby 
być tutaj.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Przecież ustawa nawet panu radnemu na komisję każe przyjechać i ustawodawca 
przewidział takie wypadki. 
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Ale obowiązków ze mnie żadna ustawa nie zdejmie niestety. Ta komisja jest o 16-
tej? Nie można przesunąć godziny? 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Jutro jest sesja, spotykamy się i możemy to uzgodnić.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Godzina czasu. Jeżeli w ten sam dzień to godzina czasu. Jeszcze poproszę 
przewodniczącego Koralewskiego jeszcze raz. Może on by przesunął też pół 
godziny, tylko jakby Komisja Rewizyjna idzie takim ciągiem.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Jutro dokończymy rozmowę. 
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Jutro porozmawiamy o tym na sesji. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Jest pismo pana Grzegorza Zielińskiego. 
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Myślę, że możemy poprosić  Prezydenta, żeby pochylił się nad sprawą. My nie 
mamy budżetu, żeby to zasponsorować.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Warto mu pomóc. Prowadzi najstarszą w Gdańsku siłownię w Domu Kultury w 
Nowym Porcie. Tam takie są warunki, że wiadra są podstawione, bo woda kapie. W 
tym Domu Kultury jest właściciel prywatny i też tam nie można nic zrobić, ale tam 
się wykluwają takie właśnie postacie. Jest to dosyć barwna postać. 
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Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
W sumie ten wyjazd jest bardzo drogi. Jest prośba o dofinansowanie w miarę 
możliwości. 
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Zawsze występuje z flagą Gdańska. Na tych Mistrzostwach Europy też odbierając 
medal miał flagę. 
 

USTALENIA KOMISJI – WNIOSEK                   
 

Dotyczy: dofinansowania wyjazdu Mistrza Europy pana Grzegorza Zielińskiego 
              na zawody 
 
                    Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska zwraca się z wnioskiem do Pana 
Prezydenta o rozważenie dofinansowania wyjazdu pana Grzegorza Zielińskiego – 
aktualnego Mistrza Europy w kulturystyce w kategorii wiekowej 60-65 lat, na 
zawody Mistrzostw Świata na Dominikanie, które odbędą się w grudniu 2016 r.   
 
Wniosek został podjęty przez Komisję w wyniku przeprowadzonego głosowania 
jednogłośnie  – 4 głosami za. 
 
Pismo pana Grzegorza Zielińskiego w załączeniu. 
 
Wniosek nr 24-9/16-04/2016 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
 

W związku z tym, że nie było więcej spraw wniesionych oraz wolnych wniosków 
Przewodniczący podziękował wszystkim za uczestniczenie w obradach i na tym 
posiedzenie zakończono – godz. 17:30. 
 
 

Przewodniczący 

Komisji Sportu RMG 

 

Mirosław Zdanowicz 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska  


